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Protokół XVI/20 

z XVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 23 października 2020 r. 

 

Obrady XVI Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
12

 i trwały do godz. 10
47

. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8. Olfier-Halicka Katarzyna 

9. Olszewski Jan 

10. Ostapowicz Ewa 

11. Ostrowski Stanisław 

12. Słowikowski Piotr 

13. Staniszewski Leszek 

14. Sutuła Antoni 

15. Tylman Artur 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 

Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 

Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 

Podinspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Marlena Ostrowska 

Uczestnictwo sołtysów i mieszkańców zostało ograniczone w związku z wprowadzeniem kolejnych 

ograniczeń związanych z przeciwdziałaniem zarażeniom COVID-19. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XVI Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 

Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią 

Agnieszkę Grzędzińską, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza 

Zalewskiego, Państwa Radnych, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 

uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że ze względów technicznych nie można przeprowadzić 

głosowania z użyciem sprzętu do głosowania, w związku z tym będziemy głosować przez podniesienie 

ręki. 
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Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 13.10.2020 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów. Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał 

radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy 

następujący porządek obrad XVI Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Raczki z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy Raczki. 

7. Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 2019-2020. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Raczkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i publicznych punktów przedszkolnych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu pn.: „Rozwój e-usług  

w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego”. W ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2021 rok 

Gminy Raczki z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2020 – 2026.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2020 r. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Suwalskiego z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej 

Nr 1185B Dowspuda - Kurianki w km 6+809 - 7+680”. 

16. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski Radnych. 

17. Zamknięcie obrad. 

W wyniku głosowania jawnego porządek obrad został przyjęty głosami 15 „za”. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 2 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XV Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 

stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 

Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za” 

przez Radę Gminy. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
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Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z działalności Wójta, w związku z powyższym niniejsze 

sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami zostało przyjęte. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski złożył w formie papierowej pismo od radnych: Pani 

Ewy Ostapowicz, Pana Antoniego Sutuły i Pana Stanisława Ostrowskiego. 

Radny Pan Leszek Staniszewski - prosi o posypanie żwirem drogi Rudniki - Koniecbór przy rzece oraz 

puszczenie równiarki na tych drogach.  

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Raczki z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy Raczki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – przedstawił informację przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. Poinformował, że na komisjach została ona dokładnie przeanalizowana przez 

radnych. 
 

Załącznik Nr 2.– Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Raczki z przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy Raczki. 

 

Pkt 7. Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski - przedstawił informację przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych pracowników Urzędu Gminy Raczki. Poinformował, że na komisjach została ona dokładnie 

przeanalizowana przez radnych. 
 

Załącznik Nr 3. – Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pkt 8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 2019-2020. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – przedstawiła najważniejsze aspekty zawarte  

w informacji oraz wspomniała, że ze względu na COVID-19 zostały pozyskane środki w wysokości 

112.661 zł na potrzeby ułatwienia pracy zdalnej w Szkole Podstawowej oraz na modernizację stołówki  

w kwocie 40.000 zł, w tym 10.000 zł ze środków własnych. W związku z istniejącą sytuacją 

epidemiologiczną Gmina zobligowana została do wydzielenia strefy tylko dla dzieci uczęszczających do 

Punktu Przedszkolnego rozporządzeniem Ministra Edukacji. Koszt prac remontowych wyniósł 116.850 

zł. Stwierdziła, że na podstawie danych demograficznych odnotowuje się spadek urodzeń, a co za tym 

idzie zmniejszenie liczby uczniów w szkołach. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – odniósł się do słabych wyników egzaminów klas ósmych naszych 

szkół podstawowych oraz znacznego spadku liczby dzieci. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – stwierdził, że w gestii dyrektorów jest analiza tych 

wyników egzaminów oraz nadzór w tym zakresie nad kadrą nauczycielską. 
 

Radni nie wnieśli więcej uwag, w związku z powyższym informacja stanie realizacji zadań oświatowych 

została przyjęta. 
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Załącznik Nr 4. – Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki  

za rok szkolny 2019-2020. 

 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Raczkach. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał treść uchwały w sprawie nadania imienia 

Szkole Podstawowej w Raczkach. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”, przy 

1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XVI/128/20. 

 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – poddał pod wątpliwość prawidłowość przeprowadzenia wyboru 

imienia patrona Szkoły Podstawowej. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że wybór patrona dokonany przez dyrekcję szkoły 

został na podstawie przedstawionych protokołów rady pedagogicznej i rady rodziców uczniów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – stwierdził, że jest za wyborem imienia patrona 

Szkoły Podstawowej Św. Jana Pawła II. Poinformował, że podobną inicjatywę, która miała 14 lat temu 

przeprowadzono w dawnym Gimnazjum w Raczkach i do dziś w tym budynku wisi portret Św. Jana 

Pawła II. 
 

Radni nie wnieśli dalszych uwag do tego punktu. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 9 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i publicznych punktów przedszkolnych. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w związku z utworzeniem  

z dniem 15 października 2020 r. pięciu punktów przedszkolnych należy zgodnie z art. 32 ustawy – Prawo 

oświatowe po uzyskaniu pozytywnej opinii Podlaskiego Kuratora Oświaty ustalić plan sieci publicznych 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i publicznych punktów 

przedszkolnych. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji: pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XVI/129/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 10 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu pn.: „Rozwój e-

usług w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego”. W ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w związku z obecną sytuacją 

pandemiczną kraju mieszkańcy gminy obawiają się kontaktu bezpośredniego z Urzędem i w celu 

usprawnienia pracy Urzędu i świadczonych usług chcemy rozwinąć tzw. e-usługi polegające na 

możliwości elektronicznego przekazywania deklaracji, np. podatku od nieruchomości, od środków 

transportowych, deklaracji związanej z gospodarką odpadami itp. usług. Całość projektu opiewa na 

218.840 tys. zł, z czego dofinansowanie w kwocie 186 tys. zł, przy wkładzie własnym gminy  

w wysokości 32.826 zł.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji: pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr XVI/130/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 11 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 

2021 rok Gminy Raczki z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Mariusz Zalewski – poinformował, że projekt 

uchwały szczegółowo omówiony został na posiedzeniach komisji. Poprosił o pytania. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że kwota przeznaczona na ten cel 

wynosi 120 tys. zł.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji: pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr XVI/131/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raczki na lata 2020 – 2026.  
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła zmiany dotyczące Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Raczki na lata 2020-2026 zawarte w projekcie uchwały w następującym zakresie: 

- w prognozie 2020 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 29.863.210,61 zł  

i wydatków budżetowych na kwotę - 29.346.935,43 zł w związku z wprowadzonymi zmianami  

w budżecie gminy, w tym poszczególnych kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia 

Ministra Finansów w sprawie WPF. Nadwyżka budżetu na rok bieżący wynosi - 516.275,18 zł i planuje 

się przeznaczyć ją na spłatę kredytów. Dokonano zmiany planu przychodów na rok 2020 w zakresie 

zmniejszenia planu wolnych środków pozostałych z rozliczenia roku 2019. 

W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 323.575,55 zł. Ponadto 

dokonano zmian w zakresie dochodów i wydatków na programy i projekty realizowane  

z dofinansowaniem UE.  

Urealniono kwotę przedsięwzięć majątkowych realizowanych w latach 2020 – 2023 wskazanych  

w punkcie 1.3 przypadających do realizacji w latach 2020-2022. 

Łączne nakłady finansowe zadań objętych wykazem przedsięwzięć stanowią wartość - 13.499.642 zł. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr XVI/132/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 13 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2020 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 

zwiększenie dochodów o kwotę 352.225 zł, zmniejszenie planu wydatków o kwotę 7.775 zł. Główne 

kategorie zmiany po stronie dochodów, to: wprowadzenie do planu dotacji z budżetu państwa na 

dofinansowanie zakupu autobusu do dowożenia uczniów do szkół w wysokości 200 tys. zł, 

wprowadzenie drugiej części dotacji na sfinansowanie zakupu wyposażenia do szkół z programu „Zdalna 

szkoła +” w ramach, którego zakupione zostały laptopy, notebooki do zdalnego nauczania w kwocie 

73.161 zł oraz zwiększenia planu dochodów o kwotę 71.232 zł z tytułu wpływów z podatków i opłat 

lokalnych. Jeśli chodzi o zmiany w planie wydatków, to: zmniejszamy plan wydatków na inwestycje 

w miejscowości Lipówka i Dowspuda dotyczącej świetlic wiejskich, gdyż realizowane to będzie w roku 

następnym, zwiększamy plan wydatków: za opłaty za zagospodarowanie odpadów zawierających azbest  

z terenu naszej gminy i usuwanie folii rolniczych oraz za prace modernizacyjne budynku UG Raczki  

o kwotę 5 tys. zł i o kwotę 19.998 zł na wydatki bieżące w tym zakresie. W związku z wprowadzonymi 

tymi zmianami inwestycje i zakupy inwestycyjne wynoszą 5.022.899 zł. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zapytał, czy gmina realizuje odbiór eternitu i utylizuje zgodnie  

z harmonogramem, ponieważ na ul. Szkolnej leżą od dłuższego czasu?  
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Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że wniosek o dofinansowanie tego 

zadania do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska jest składany przez gminę co roku, ale nie co 

roku je otrzymujemy i też nie zawsze są one przekazywane w wystarczającej kwocie by pozwoliło nam 

na sprawne odbieranie i usuwanie tego azbestu od mieszkańców. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że realizacja programu usuwania azbestu 

będzie kontynuowana do roku 2031. Na dzień dzisiejszy szacuje się, że jest z terenu naszej gminy 

odebrane 45 % azbestu. Prowadzona jest lista przez Pana Bubrowskiego i według niej jest realizowany 

odbiór w trybie przetargowym, tzn. wybierana jest firma, która się tym specjalizuje, a wszelkie sprawy 

dotyczące terminów odbioru należy kierować bezpośrednio do niego.  
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Mariusz Zalewski – poinformował, że ok. 5 lat 

temu został dokonany przegląd i została utworzona baza azbestowa i każdy kto posiada eternit jest w tej 

bazie. Właściciele, jak zdejmują eternit z budynku, to mają obowiązek o tym zgłosić i wtedy są oni ujęci 

w kolejce do odebrania. Fizycznie eternit jest składowany odpowiednio zapakowany na terenie posesji 

właściciela do momentu, kiedy przyjdzie jego kolej i firma wyłoniona w ramach przetargu bezpośrednio 

odbierze z terenu nieruchomości. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 10. – Uchwała Nr XVI/133/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 14 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Suwalskiego z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1185B 

Dowspuda - Kurianki w km 6+809 - 7+680”. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr XVI/134/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
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Pkt. 16. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – poinformował, że ostatnio była wystawa w Muzeum Okręgowym  

w Suwałkach dotycząca eksponatów z cmentarzyska jaćwingów. Stwierdził, że dobrze byłoby taką 

wystawę wypożyczyć na ok. miesiąc i wyeksponować, chociażby w Domu parafialnym, bo część z tych 

eksponatów została wykopana w Krukówku. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – stwierdziła, że wypożyczenie przez gminę, 

przewóz, ekspozycja i zabezpieczenie tych artefaktów może absorbować duży koszt.  
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – wspomnę Pani Dyrektor, aby zapoznała się w tym temacie. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – poinformował, że jeden z mieszkańców zgłosił, iż 

na parkingu koło cmentarza i garażów parkują duże samochody, tzw. tiry a tam jest parking dla 

samochodów osobowych, nawet został przez nich jeden ze znaków naruszony. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – stwierdziła, że na podstawie wyników 

Powszechnego Spisu Rolnego na dzień dzisiejszy na 787 gospodarstw objętych spisem 305 poddało się 

spisowi, tj. 38,75 % ogółu. Zaapelowała do użytkowników gospodarstw rolnych o zintensyfikowanie 

działań spisowych. Podstawową formą jest tzw. samospis i jeżeli ktoś nie ma dostępu do Internetu, to 

może przyjść do Urzędu Gminy, są tam wydzielone w tym celu stanowiska. Spis rolny trwa do 31 

listopada br. 

 

Pkt 17. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  

Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 

 

„Zamykam XVI Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 

Marlena Ostrowska 


